
PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 

Sammanträdesdatum: 2023-06-01 

 

Plats Orangeriet, DaVinciskolan  

Beslutande Alvin Johansson 
Alvin Öhrberg 
Anna-Klara Gidlöf 
Cazandra Alvarado Bono 
Elin Ilic Ekman 
Ellen Westlund 
Emilia Steffensen 
Emma Mouvitz 
Filip Mårtensson 
Frivisheka Camazo Karlsson 
Isabel Beltran Lidén 
Isabelle Olsson 
Jacob Wallin 
Johanna Lindholm 
Lucas Boström 
Martina Palma Alfaro 
Nellie Pitkänen Olsson 
Rasmus Mellander 
Saga Wallmoberg 
Tilda Davidsson 

Förhinder Ludvig Larsson 
Merva Lukovic 
Vanessa Rinne Hval 

Övriga närvarande Se sida 2 
 

Utses att justera Elin Ilic Ekman och Nellie Pitkänen Olsson  

Justeringens plats  
och tid 

  

Paragrafer §§ 38-47  

Underskrifter  

Sekreterare 

Filip Olsson 

Ordförande 

Martina Palma Alfaro 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 

Sammanträdesdatum: 2023-06-01 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Justerande 

Elin Ilic Ekman och Nellie Pitkänen Olsson  

  

 

Övriga närvarande Filip Olsson, sekreterare 
Tommy Westers Andersson, ungdomscoach 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 

Sammanträdesdatum: 2023-06-01 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Innehåll 
 

§ 38 Val av ordförande och justerare   

§ 39 Vad är på gång/Hänt sen sist!   

§ 40 Besök från utbildningsförvaltningen 
och skolan 

  

§ 41 Besök från SVUNG   

§ 42 Budget till arbetsgrupper   

§ 43 Ersättare i talesgruppen   

§ 44 Film om att påverka   

§ 45 Made in Ale nr.5   

§ 46 Återkoppling från elevråden   

§ 47 Övriga frågor   
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 38  

Val av ordförande och justerare 
 

Beslut 
Ungdomsrådet väljer Martina Palma Alfaro till ordförande för mötet samt 
Nellie Pitkänen Olsson och Elin Ilic Ekman att justera protokollet. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01   

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 39  

Vad är på gång/Hänt sen sist! 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ordförande går igenom vad som har hänt sedan senaste stormötet och vad som 
är på gång framöver, nedan följer en sammanfattning om vad som 
diskuterades: 

• Rådet välkomnar Saga och Jacob som nya ledamöter i rådet! Julia och 
Valle behövde lämna då tiden inte räckte till. 

• 31 maj hade talesgruppen vårens sista möte med kommunalråden, de 
vill komma och träffa ungdomsrådet på höstens första stormöte. De vill 
gärna att vi ska kolla på den nya budgeten under hösten, som kommer 
gälla 2024–2026. De uppmuntrar också oss att hålla koll på nämndernas 
dagordningar för att se om det är något vi vill påverka. 

• Vi har haft två debattklubbar! Nästa är tisdag den 13/6. 

• Flytten av mötesplats Ungkan är pausad då kommunen vill ta bästa 
möjliga beslut. 

• Vi hade en skolturné där ungas skärmtid undersöktes, snittet blev 6 
timmar/dagen. Tjejer i 7:an har mest skärmtid, 7 timmar. 

• Kommunen har bestämt att de ska styra upp elevhälsans tillgänglighet. 
Det ska även ske en utredning om mobbning. 

• Eventgruppen har haft ett par möten och planerat Ung i Ale-mässan och 
nationaldagen. 

• Ung i Ale-mässan arrangerades 22 maj! 

• Den 6:e juni är vi med på Nationaldagsfirandet i Nödinge, alla som kan 
och vill får vara med. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 40  

Besök från utbildningsförvaltningen och skolan 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ungdomsrådet har bjudit in representanter från utbildningsförvaltningen och 
från skolorna för att diskutera några av ungdomsrådets utvecklingsförslag.  

Deltagande från utbildningsförvaltningen var Pär Holmertz, rektor Da 
Vinciskolan, Annika Egle Svensson, rektor Aroseniusskolan och Elma Dzanic 
rektor för särskolan.  

Diskussionerna förs kring följande fokusområden: 

1. Hur kan vi hjälpas åt att minska förtryck mot vissa grupper, till exempel 
homofobi, sexism och rasism.  

2. Ta unga på allvar då de meddelar att något har hänt; agera alltid och 
återkoppla 

3. Hur går det med klassråd på skolorna? 

Nedan följer en sammanfattning av diskussionerna som fördes: 

Fokusområde 1–2 – Hur kan vi hjälpas åt att minska förtryck mot vissa 
grupper, till exempel homofobi, sexism och rasism. Ta unga på allvar då 
de meddelar att något har hänt; agera alltid och återkoppla. 

- Skolornas insatser i varje enskilt fall då en incident uppmärksammas är 
att se de inblandade och att följa upp.  Alla ska känna sig trygga att gå 
till skolan och därför följs incidenter upp med den enskilde, hur denne 
mår. 

- Det går aldrig att bestraffa eller stänga av, enda möjligheten för att 
stänga av en elev är för att utreda en incident och då under kortare tid.  

- Incidenter ska hanteras genom lärande, skolan har inte många andra 
verktyg än samtal till sitt förfogande.  

- Skolorna försöker arbeta för att identifiera mönster, exempelvis var och 
när inträffar incidenter och vad kan göras åt det.  

- Skolorna försöker lyfta frågorna till en strategisk nivå – varför är man 
homofobisk, rasistisk eller sexistisk? Vad är roten till problemet. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Ungdomsrådet lyfter att det är viktigt att frågan drivs på denna nivå, 
inte bara varje enskilt fall.  

- Det råder nolltolerans mot småsaker, skojbråk och liknande. Personalen 
på skolorna ska markera på sådana saker, det är aldrig okej. Men 
skolorna medger att de inte lyckas fullt ut.  

- Ungdomsrådet föreslår att arbetet för utsatta grupper bör har bättre 
representation ur de utsatta grupperna. Skolorna berättar om 
verksamheten skapande skola där man bjuder in personer ur utsatta 
grupper att delta. 

- Skolan uppmanar ungdomsrådet att sprida bland unga att så fort en 
ungdom hör talas om en incident av något slag så ska man berätta om 
det man vet för en vuxen som man känner förtroende för. Skolan kan 
inte agera på incidenter som skolan inte känner till. Sådan vuxen kan 
vara lärare, elevhälsa, vårdnadshavare exempelvis.  

- Ungdomsrådet ställer frågan varför elever behandlas olika vid 
incidenter, varför elever med svårigheter i skolarbetet tillåts ”komma 
undan” med saker lättare. Skolan svarar att ett dåligt beteende aldrig är 
okej, men att behandla alla lika är inte heller rätt. Varje individ måste 
bemötas utifrån sitt beteende och sina förutsättningar. Ungdomsrådet 
uppmanar skolorna att tydliggöra detta förhållningssätt för klasserna 
eftersom det annars lätt uppfattas som ett orättvist behandlande av 
elever.  

- Ungdomsrådet ställer fråga om frekventa lärarbyten och vad som görs 
för att undvika det. Skolan svarar att det är en svår fråga eftersom man 
aldrig kan förbjuda någon att byta jobb. Lärarbristen är också ett svårt 
problem eftersom det gör att skolorna ofta tvingas ta in obehöriga 
vikarier när luckor uppstår, och det får man som längst göra i sex 
månader. För att motverka detta arbetar skolan för att vara en attraktiv 
arbetsgivare där lärarna stannar länge. Man har också ett aktivt arbete 
med att samordna undervisningen över klasserna för att lärarbyten inte 
ska ha så stor påverkan på undervisningen. 

- Samarbetet mellan skolan och fältare samt ungdomscoacher diskuteras. 
Det finns samarbeten där ungdomscoacher är på skolorna på dagtid, 
bland annat på Da Vinic. Skolorna försöker fokusera den tillgängliga 
personalen till tillfällen då man vet att det lätt blir stökigt. Det finns 
även samarbete med fältarna, men då genom riktade insatser när man 
vet att något har hänt. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Fokusområde 3 – Hur går det med elevråden på skolorna? 

Ungdomsrådet lyfter frågan om klassråden och varför de inte fungerar och vad 
som kan göras för att klassråden ska fungera bättre.  

Skolorna menar att det genomförs klassråd, på mentorstiden, regelbundet. 
Ungdomsrådet är inte av den uppfattningen. Rektorerna och 
utbildningsförvaltningen tar med sig frågan för att få lärarna att prioritera 
elevråden.  

Ungdomsrådet lyfter även att klassråden skulle kunna genomföras på ett bättre 
sätt. Rådet upplever att mentorerna ofta överger klasserna vid klassråden, de 
menar att eleverna behöver stöd och ledning i hur ett väl genomfört klassråd 
ska arrangeras för att det ska bli bra. För mycket frihet är i detta fall inte 
effektivt. Det kan även finnas behov av att kompetensutveckla lärarna kring 
klassrådens roll och hur ett klassråd ska genomföras.  

Övrigt 

Helene Petersson från utbildningsförvaltningen informerar om att det på alla 
skolor finns mensskydd tillgängliga på en av toaletterna i närheten av 
elevhälsan på samtliga skolor. Helene ber även ungdomarna att sprida detta så 
att alla ska känna till det.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 41  

Besök från SVUNG 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen.  

Beslut om medlemskap fattas vid nästa stormöte.  

Sammanfattning 
Ungdomsrådet har bjudit in Sveriges ungdomsråd (SVUNG) för att berätta om 
sin verksamhet. Tekla W Björkum, vice ordförande för SVUNG, deltar.  

SVUNG är en gräsrotsorganisation som driver frågor som är viktiga för 
Sveriges ungdomsråd – i dagsläget främst: ökat inflytande i kommuner och 
sänkt rösträttsålder till 16 år.  

Tekla beskriver vad som förväntas av ett medlemskap; att betala 
medlemsavgiften, att rapportera in vilka medlemmar man har samt lämna in en 
årsredovisning och årsprotokoll.  

Tekla beskriver vidare SVUNG:s verksamhet. SVUNG har flera träffar spridda 
över året, bland annat en inspirationshelg, ledarskapsträffar, ordförandeträffar 
och liknande. Varje år arrangeras en kongress där styrelsen för SVUNG väljs 
och politiken för nästkommande år läggs fast.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 42  

Budget till arbetsgrupper 
 

Beslut 
Ungdomsrådet beslutar att arbetsgrupperna på egen hand får göra inköp inom 
sin budgetram utan att stämma av dessa med stormötet.  

Ungdomsrådet beslutar att inköp endast får göras om arbetsgruppen kan anses 
vara tillräckligt bemannad. Endast en eller ett fåtal personer får inte på egen 
hand köpa in saker för ungdomsrådets pengar.  

Ungdomsrådet beslutar att någon ur talesgruppen ska informeras när större 
inköp görs.  

Sammanfattning 
Talesgruppen föreslår för stormötet att ungdomsrådets arbetsgrupper friare ska 
få förfoga över sina budgetmedel. När budgeten antogs vid ungdomsrådets 
möte i januari avsattes medel för olika arbetsgrupper med förbehållet att större 
inköp skulle stämmas av med stormötet. Detta har visat sig försvåra för 
arbetsgruppernas arbete eftersom det tar för lång tid att få stormötets 
godkännande på större inköp.  

Ungdomsrådet beslutar att anta talesgruppens förslag med förbehållen att 
arbetsgrupperna måste bestå av ett antal personer – en eller två enskilda ska 
inte kunna besluta om stora inköp. Därutöver ska någon i talesgruppen 
informeras när större inköp görs. I dagsläget är någon från talesgruppen med i 
alla arbetsgrupper.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 43  

Ersättare i talesgruppen 
 

Beslut 
Ungdomsrådet beslutar att det ska finnas ersättare till talesgruppen.  

Ungdomsrådet väljer följande personer i fallande ordning till ersättare för 
talesgruppen: 

Cazandra Alvarado Bono 

Alvin Öhrberg 

Tilda Davidsson 

Nellie Pitkänen Olsson  

Sammanfattning 
Talesgruppens uppgift är att föra ungdomsrådets talan i samband med 
exempelvis kommunalrådsträffar. Därutöver ska talesgruppen planera och 
förbereda stormötena. Eftersom talesgruppen består av fem personer är det lätt 
hänt att det blir en ganska liten grupp när någon av de ordinarie får förhinder. 
För att gruppen så ofta som möjligt ska vara fulltalig föreslår talesgruppen att 
det upprättas en ersättarlista med de som är intresserade av att vara ersättare 
om någon ordinare talesgruppsmedlem skulle få förhinder. Ersättarna närvarar 
endast då de behöver tjänstgöra.  

Ungdomsrådet antar talesgruppens förslag och sluten omröstning genomförs 
för att ta fram en ersättarordning.  

Beslutsgång 
De som vill vara ersättare i talesgruppen anmäler sitt intresse för detta. Därefter 
genomförs en sluten omröstning för att ta fram i vilken ordning ersättarna ska 
kallas in.  

  

11



PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 44  

Film om att påverka 
 

Beslut 
Ungdomsrådet beslutar att det ska göras en film i sommar för att använda som 
marknadsföring och information om ungdomsrådet.  

Ungdomsrådet beslutar att tilldela en budget på 15 000 kr ur budgetposten 
pengar till unga för projektet. 

  

Sammanfattning 
Följande personer anmäler sitt intresse att vara med i projektet: 

- Ellen 
- Tilda 
- Alvin  
- Nellie 
- Emilia 
- Filip  
- Anna-Klara 
- Saga 
- Jacob 
- Cazandra  
- Martina 
- Emma 
- Lucas 
- Alvin  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 45  

Made in Ale nr.5 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Tommy lyfter frågan hur ungdomsrådet kan bidra till nästa nummer av Made in 
Ale. Ungdomsrådet diskuterar olika uppslag och idéer. Tommy tar med sig 
dessa. Numret kommer vara temanummer om Klöverstigen som i huvudsak 
skrivs under sommarveckorna på Klöverstigen (ett sommarjobbsprojekt för 
ökat inflytande kring Klöverstigen) 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 46  

Återkoppling från elevråden 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Elevrådsrepresentanterna får möjlighet att rapportera vad som hänt i elevrådens 
arbete sedan sist. 

Alafors fria – Inget att rapportera 

Arosenius – mycket klagomål, men dåligt med förslag på hur man kan förbättra 
saker 

Bohus – ingen representant närvarande 

Da Vinciskolan – inget att rapportera 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-06-01 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Ungdomsrådet § 47 

 

Övriga frågor 
 

Sammanfattning 
Inga övriga frågor anmäldes vid mötet. 
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